
 

 

 
   

 
Spørgsmål om anvendelse af fotos 

 

Kære Jens-Kristian Lütken 

Den 1. april 2025 har forvaltningen modtaget følgende spørgsmål om 
anvendelse af fotos: 

[…] med henvisning til ’redegørelse for forløb med en lærer på Blågård 

Skole’ sendt til medlemmer af Borgerrepræsentationen den 31. marts 

2025: 

 

Hvorhenne fremgår det/er det nedskrevet, at en ansat på en skole 

ikke må anvende fotos af skolen – også selvom der ikke er øvrige 

personer på billedet - uden tilladelse fra skolelederen?  
 

Besvarelse 

Der foreligger ikke retningslinjer eller regler gående på, at en ansat på 
en skole ikke må anvende fotos af skolen uden tilladelse fra 
skolelederen.  
 
Skolelederen har imidlertid den administrative ledelse af skolen og kan i 
den forbindelse på daglig basis træffe beslutninger i forhold til skolens 
drift.  
 
Hvis der i forbindelse med anvendelse af fotos fra en konkret skole kan 
drages tvivl om, hvorvidt en medarbejder udtaler sig på egne eller 
skolens/kommunens vegne, så kan en skoleleder efter en konkret 
vurdering beslutte, at der ikke må tages fotos af medarbejderen på 
skolen.  
 
Den nævnte instruks i den konkrete sag om ikke at anvende billeder fra 
skolen har været situationsbestemt, og der er således ikke tale om en 
generel instruks.  I den konkrete sag er skolen på et indskrivningsmøde 
for kommende børnehaveklasser blevet gjort opmærksom på, at nogle 
forældre kunne genkende Blågård Skole fra billederne i artiklen, hvilket 
har draget tvivl om, hvorvidt læreren udtalte sig på skolens vegne. 
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Derudover bemærkes det, at der i denne sag er indgivet en klage over 
forløbet til Folketingets Ombudsmand, og forvaltningen afventer 
således ombudsmandens eventuelle stillingtagen til klagen.  
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